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1 

Bij brief van 2 maart 2015, ingekomen op 2 maart 2015, heeft u namens de 

GL fractie schriftelijke vragen gesteld. 

 

Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 

 

1. Is het College bekend met de artikelen in de regionale kranten 
over huisartsen in Reusel-De Mierden die alarm slaan over een 
sterke toename van het aantal veehouders dat besmet is met 
resistente bacteriën als MRSA en ESBL (28 februari 2015)? 
Antwoord: Ja. 

 
2. Is GS bekend met het onderzoek dat de GGD Zuidoost, naar aanleiding 
van de oproep van de acht huisartsen, gaat doen in de gemeente? Zo ja, gaat 
GS daar iets mee doen? 
Antwoord: Ja, wij weten dat de GGD in gesprek gaat met de huisartsen. De 

GGD zal de vragen die bij de huisartsen leven in overleg met landelijke 

kennisinstituten zoals het RIVM met de huisartsen bespreken. Het is goed dat er 

antwoorden komen op de zorgen van de huisartsen. Uit een bericht in het 

Brabants Dagblad (Bijlage 1) blijkt overigens dat dit signaal niet overal wordt 

herkend. GS nemen in principe geen actie op dit onderwerp. Wij hebben 

namelijk geen aanwijzingen dat de verantwoordelijke partijen niet adequaat 

zullen reageren. GS voelen zich verantwoordelijkheid voor de gezondheid van 

de Brabantse burger en komen in actie als dat nodig mocht zijn. 
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3. Was het College al eerder bekend met dergelijke signalen (denk aan het 
oriënterend onderzoek uit 2009-2011 van het RIVM, IRAS en NIVEL naar de 
relatie tussen intensieve veehouderij en gezondheid van omwonenden, dat al 
liet zien dat omwonenden van veehouderijbedrijven potentieel zijn blootgesteld 
aan fijnstof, micro-organismen en endotoxinen)? Zo ja, tot welke acties heeft dit 
geleid om omwonenden van intensieve veehouderijen te beschermen? Zo nee, 
tot welke acties gaat het College over? 
Antwoord: Ja. Dit onderzoek was één van de vele signalen die hebben geleid 

tot het in opdracht van uw Staten opgesteld beleid ten behoeve van de transitie 

van de Agrofood sector in Brabant en in het bijzonder de transitie naar een 

zorgvuldige veehouderij in 2020. Op 16 januari 2015 is in de 

Themacommissie Transitie Stad en Platteland de Statenmededeling voortgang 

Uitvoeringsagenda Brabantse Agrofood 2020 (nr. 3720495) besproken. In 

deze Statenmededeling wordt de stand van zaken van de acties weergegeven. 

Voorbeelden van ingezette acties met een directe relatie met volksgezondheid 

zijn de Vr2014 met cumulatieve normen voor geurhinder en fijnstof. Daarnaast 

moeten uitbreidingen van veehouderijen worden getoetst aan de Brabantse 

Zorgvuldigheidsscore Veehouderij (BZV). De BZV bevat diverse bovenwettelijke 

maatregelen die gunstig zijn voor de volksgezondheid. Daarnaast loopt op dit 

moment het landelijke Veehouderij en Gezondheid Omwonenden (VGO) 

onderzoek. Als de resultaten van onderzoek, zoals het VGO-onderzoek, het 

noodzakelijk maken om in verband met volksgezondheid ons beleid aan te 

passen dan zullen wij daartoe voorstellen doen. 

 

4. Is het voor het College reden om uitbreiding van dieraantallen in Brabant 
(voorlopig, lokaal/regionaal) tegen te houden, met het oog op de 
volksgezondheid? Zo ja, hoe ziet die stand-still er precies uit? Zo nee, waarom 
niet? 
Antwoord: Nee, maar wij komen in actie wanneer op basis van onderzoek zou 

blijken dat sprake is van een niet acceptabel risico voor de omgeving en het 

Rijk geen afdoende maatregelen neemt. Een enkel signaal over een mogelijke 

toename van MRSA en ESBL besmettingen bij veehouders is voor GS 

onvoldoende reden om te sturen op dieraantallen. Waarbij, afhankelijk van de 

aard van het risico, ook andere maatregelen dan sturen op dieraantallen 

afdoende kunnen zijn om het risico in voldoende mate te beperken. 

 

 

 
 

Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant, 
 
Voorzitter, Secretaris, 

 

 


